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سود خالص ۲۵۰ هزار میلیارد تومانی
 برای ۲۰ بنگاه رانتی 

یک کارشناس اقتصادی اظهار کرد: حذف ارز 4200 تومانی، علاوه بر کالاهایی 
که مســتقیما از این ارز اســتفاده می کنند بر دیگر کالاها هم اثر تورمی خواهد 
داشت. بنابراین در صورتی که حذف ارز ترجیحی رخ دهد باید منتظر تورم بیش 
از 60 تا 70 درصدی باشــیم و با یک جهش تورمی مواجه خواهیم بود.احســان 
سلطانی در گفت وگو با خبرنگار اقتصادی ایلنا در مورد پیامدهای حذف احتمالی 
ارز 4200 تومانی اظهار کرد: کالاهای اساسی در دنیا حدود 50 درصد گران شده 
اســت، اگر ما به یک باره ارز 4200 تومانی را به 28 هزار تومان برسانیم، به یک 
باره قیمت ها 7 برابر می شود. 7 برابر شدن قیمت نهاده ها یا سایر کالاهای اساسی 
شوک بزرگی به کشور وارد می کند، آن هم در وضعیتی که مردم در وضع خوبی 
قرار ندارند. تعداد افرادی که زیر خط فقر هستند در چند سال اخیر دو برابر شده 
و دستمزد نیروی کار به شدت سقوط کرده است. بنابراین این اتفاق باعث گرانی 
و نارضایتی خواهد شــد.وی افزود: موافقان حذف می گویند که با این کار مانع از 
فســاد و رانت خواری می شوند، این وظیفه دولت است که جلوی فساد را بگیرد. 
نمی شــود که دولت همه چیز را به حــال خود رها کند و بعد بگوید ببینید چه 
اتفاقی افتاد. در چند سال گذشته این اتفاق همیشه رخ داده است. باید تدابیری 
اندیشــیده شود که این ارز به درستی استفاده شود.سلطانی ادامه داد: حذف ارز 
4200 تومانی، علاوه بر کالاهایی که مستقیما از این ارز استفاده می کنند بر دیگر 
کالاها هم اثر تورمی خواهد داشت. بنابراین در صورتی که حذف ارز ترجیحی رخ 
دهد باید منتظر تورم بیش از 60 تا 70 درصدی باشــیم و با یک جهش تورمی 
مواجه خواهیم بود. مسلما صاحبان مشاغل و خدمات، محصولات خود را گران تر 
می کنند و این اثر تورمی به صورت زنجیروار پیش خواهد رفت.وی با انتقاد از عدم 
ردگیری رانت و فساد در دیگر حوزه ها گفت: بنزین را گران می کنند اما کسی از 
هزینــه گازوئیل و حمل و نقل ریلی صحبت نمی کند. چراکه منافع آن در جیب 
بنگاه های خصولتی فولادی و معدنی می رود. این همه رانت پخش توزیع می شود 
اما در مورد آن صحبت نمی شود چون یک عده خاص از رانت آن استفاده می کنند 
اما آنچه که زندگی مردم را تحت تاثیر قرار می دهد هزار مدعی دارد. بنگاه هایی 
که زور و قدرت دارند  با نفود در نمایندگان و رســانه ها، همه مسائل را در جهت 
منافع خود پیش می برند.این کارشناس اقتصادی در مورد اینکه گفته می شود که 
این اقدام برای رفع کســری بودجه دولت است بیان کرد:  کسری بودجه دولت 
ناشــی از این است که دولت مالیات درستی نمی گیرد، منابع طبیعی و ملی را با 
هزینه های بســیار کم به یک سری بنگاه های رانتی خصولتی می دهد. اگر دولت 
متناســب با افزایش قیمت ها، قیمت آب و برق و گاز و ... بنگاه های خصولتی و 
رانتی را هم بالا می برد یا به درســتی مالیات می گرفت آیا دچار کســری بودجه 
می شــد؟وی افزود: ده سال پیش میزان مالیات بنگاه ها 11 میلیارد دلار بود اما 
سال گذشته به 2 میلیارد دلار رسیده اما قیمت فروش آنها در یک سال چندین 
برابر شده است. اما هیچکس از این موارد صحبت نمی کند و نمی گوید که چرا از 
اینها مالیات درستی گرفته نمی شود. در مقابل مجلس 5 درصد از مالیات آنها را 
هم کاهش می دهد. با این فرآیندها است که دولت دچار کسری بودجه می شود. 
قطعا دولتی که مالیات نمی گیرد و منابع را هم بین یک سری بنگاه و گروه های 
وابسته تقسیم می کند، دچار کســری بودجه می شود.سلطانی گفت: زمانی که 
می خواهند در مورد کسری بودجه تصمیم گیری کنند روی مالیات یا قیمت آب و 
برق این بنگاه های رانتی و گروه ها دست گذاشته نمی شود اما این پول را از مردم 
تامین می کنند. یک سری افراد وابسته به قدرت و بنگاه های خصولتی درآمدشان 
چند برابر می شود ما مردم به فلاکت می افتند. سود خالص 20 بنگاه خصولتی و 
رانتی ســال گذشته 250 هزار میلیارد تومان بود، کسری بودجه دولت هم 250 
هزار میلیارد تومان بود. این ســود خالــص از رانت های مختلفی که به آنها داده 
شده به دست آمده است. نرخ مالیات موثر این بنگاه ها بین 5 تا 10 درصد است. 
سرنوشت مالیات بر خانه های خالی چه شد؟ مالیات عایدی بر سرمایه چه شد؟ 
مالیات هایی که آقایان قبل از انتخابات از آنها صحبت می کردند چه شد؟ چرا همه 
آنها رها شد و به جای آنها از مردم تامین هزینه می شود؟وی در پاسخ به سوالی 
در مورد اینکه یک جهش تورمی مجدد مشــکلات اقتصاد ایران را حادترخواهد 
کرد یا خیر؛ خاطرنشان کرد: اقتصاد ما همین الان هم با مشکلات حادتری  روبه 
رو بوده و عده ای هم در حال غارت هستند، اقتصادی که تنها مسئله مهم در آن 

سفته بازی و نوسان گیری است. 

خبر

گروه اقتصادی: انجمن ملی حمایت از حقوق مصرف 
کننــدگان با تاکید بر اینکه لوازم خانگی تولید داخل که با 
برچسب برند خارجی در بازار عرضه می شوند فاقد اصالت 
خارجی و فاقد تکنولوژی روز شرکت صاحب برند خارجی 
هســتند، تاکید کرده که فروش این کالاها، از جمله انواع 
برندهای کره ای، مصداق تقلب است.انجمن ملی حمایت از 
حقوق مصرف کنندگان طی اطلاعیه ای با اشــاره به بند 1 
ماده 12 قانون حمایــت از حقوق مصرف کنندگان، اعلام 
کرد که در حال حاضر واردات هرگونه لوازم خانگی خارجی 
با نشان تجاری و ساخت کشور کره جنوبی به داخل کشور 
ممنوع اســت و شرکت های خارجی نیز به دلیل تبعیت از 
تحریم های ظالمانه تحمیل شده به ملت ایران هیچ تولیدی 

در داخل کشور ندارند. 
بنابرایــن ورود لــوازم خانگــی با برندهــای کره ای به 
داخل کشــور و عرضه آن در بازار بعد از اعمال ممنوعیت 
واردات، قاچاق محســوب شده و خرید و فروش آن ممنوع 
اســت. همچنین لوازم خانگی تولیــد داخل که به هر نحو 
با برچســب برند خارجی در بازار عرضه می شوند نیز فاقد 
اصالت خارجی و فاقد تکنولوژی روز شــرکت صاحب برند 
خارجی هســتند.این انجمن همچنین از مصرف کنندگان 
خواســته که برای حمایت از کالاهــای تولید داخل و ارج 
نهادن به تلاش کارگران، مهندسان و تولید گران ایرانی، به 
برند هــای خارجی موجود در بازار اعتماد نکنند و از خرید 

این قبیل کالاهای خارجی اجتناب کنند.
در این رابطه مهدی نجف پور، رئیس انجمن ملی حمایت 
از حقــوق مصرف کنندگان، در گفت وگو با ایســنا، اظهار 
کرد: کالاهایی کــه در حال حاضر با برند خارجی فروخته 
می شــود، ممکن اســت از قدیم وارد کشور شده باشد. اما 
همانطور که در اطلاعیه ذکر شده بعد از ممنوعیت واردات، 

این کالاها قاچاق یا تقلبی تلقی می شوند. بنابراین به گفته 
وی در حال حاضر تمام برندهای خارجی که در ایران روی 
کالا درج می شــود و بــه عنــوان کالای خارجی یا کره ای 
فروخته می شــود، قطعا کالای کره ای نیســت و مصداق 
تقلب اســت. رئیس انجمن ملی حمایت از حقوق مصرف 
کننــدگان با بیان اینکه انجمن نامــی از برندی نمی آورد، 
چون هنوز محرز نیست، تصریح کرد: این بحث فقط مربوط 
به برندهای کره ای نیســت و در حال حاضر برندهای زیاد 

دیگری هم به این شــکل فعالیت می کنند. به ویژه برخی 
برندهای ایتالیایی، محصولات ایرانی را با بســته  ایتالیایی 
می فروشــند. اما هیچ اسمی از هیچ برندی نمی آوریم و به 

طور مصداقی اعلام می کنیم. 
وی در پاسخ به اینکه این برندهای خارجی برای فعالیت 
بایــد چه اقداماتی انجام دهند، تصریــح کرد: اول اگر این 
برندها مشمول تخلف تقلب می شوند باید با آنها برخورد و 
کالاها جمع آوری شــود. اما اگر شرکت تولید کننده باشد، 

حتما باید با برندی که مجــوز فعالیت تولید آن را گرفته، 
محصول را عرضه کند. اگر شرکت برچسب یک برند دیگر، 
بخصوص برند خارجی را روی محصولات تولیدی خود بزند 
و به اســم کالای خارجی بفروشــد، مصداق تقلب است و 
باید با آن برخورد شــود.گفتنی اســت که دو سال پیش و 
با تشــدید تحریم های آمریکا دو شرکت کره ای ال جی و 
سامسونگ که در صنعت لوازم خانگی سرمایه گذاری کرده 

بودند، ایران را ترک کردند. 
در حال حاضــر برند این دو شــرکت در ایران به جی 
پلاس و سام تغییر کرده و قطعات آنها از کشورهای دیگری 
به جز کره به ایران وارد می شود. بنابراین کالاهای برند ال 
جی و سامســونگ موجود در بازار بــه صورت قاچاق وارد 
می شوند و گارانتی ندارند. اما میانه شهریور ماه دوباره بحث 
واردات لوازم خانگی کره ای ال جی و سامســونگ به جای 
بدهی های کره به ایران در رســانه های مختلف مطرح شد 
که در نهایــت دفتر رئیس جمهوری طی نامه ای به وزارت 
صنعت، معدن و تجارت )صمت( و وزارت امور اقتصادی و 
دارایی، اعلام کرد که بر اساس دستور مقام معظم رهبری، 
واردات لوازم خانگی به کشور همچنان ممنوع است.اما بعد 
از مطرح شدن دوباره ممنوعیت لوازم خانگی کره ای، یک 
برنــد دیگر کره ای که گفته می شــود صاحب آن کل خط 
تولیــد را خریده، اما به دلیل مســائل مربوط به تحریم ها 
دچار مشکلاتی شــده، تبلیغاتی با نام بردن از کشور کره 
ارائه کرد که انتقادات زیــادی در فضای مجازی به دنبال 

داشت. 
حالا به نظر می رسد تصمیمات جدیدی برای این برند 
و سایر کالاها با وضعیت مشابه در راه باشد و احتمالا زمان 
پایان کامل حضور قانونــی کره ای ها در بازار لوازم خانگی 

فرا رسیده است.

انجمن ملی حمایت از حقوق مصرف کنندگان رسما اطلاعیه داد

لوازم خانگی خارجی یا قاچاق است یا تقلبی!

مدیر دیسپچینگ شرکت ملی گاز ایران با 
اشاره به ورود سامانه سرد از روز سه شنبه هفته 
جاری به کشور، گفت: با ورود این سامانه، اگر 
تغییــری در روند افزایش مصــرف گاز اتفاق 
نیافتاد، مصرف به 600 میلیون متر مکعب در 
روز خواهد  رســید که برای این فصل از سال 
یک رکورد جدید به شــمار می رود.محمدرضا 
جولایی در گفت وگو با ایرنا، با تاکید بر اینکه 
اکنون مصرف گاز بخش خانگی در آستانه 500 
میلیون متر مکعب در روز قرار دارد، افزود: روز 
سه شنبه )25 آبان ماه( ســامانه سرد دیگری 
وارد کشــور می شــود.وی ادامه داد: اگر روند 
افزایش مصرف گاز به همین شکل ادامه داشته 
باشد، مصرف گاز بخش خانگی از 500 میلیون 
متر مکعب کنونی به 600 میلیون مترمکعب 
تــا ابتدای هفته بعد می رســد.جولایی درباره 
جریمه مشترکان پرُمصرف گاز نیز گفت: هنوز 
جزئیات این جریمه مشــخص نشده است.وی 

تاکید کرد: نزدیک به 25 درصد از مشــترکان 
50 درصــد از کل گاز بخش خانگی را مصرف 
می کنند که این روند نیازمند اصلاح است.مدیر 
دیسپچینگ )مدیریت یکپارچه تولید، توزیع و 
مصرف( شرکت ملی گاز ایران اظهار داشت: از 
یک ماه پیش که بارش ها آغاز شده و همچنان 
ادامــه دارد، افزایش 100 درصدی در مصرف 
گاز نسبت به همین بازه زمانی در سال ۹۹ را 
شاهد بودیم، ضمن اینکه پیش بینی ها حاکی 
از کاهش 2 درجه ای دما نســبت به پارســال 
اســت.به گزارش ایرنا، بر اســاس آمار شرکت 
ملی گاز ایران هم زمان با ورود نخســتین موج 
سرما به کشور، مصرف گاز 100 درصد افزایش 
پیدا کرد. این موضوع باعث شــد تا نگرانی ها 
برای تامین ســوخت زمستانی بخش خانگی، 
صنایع و نیروگاه ها بیشــتر شــود. با این حال 
وزارت نفت دولت ســیزدهم اعــلام کرد که 
اولویت تامین گاز در زمســتان، بخش خانگی 

است و برای جبران کمبود گاز در کشور تلاش 
شده تا سوخت مایع نیروگاه ها به میزان کافی 
تامین شــود.این اولویت بخشی در پی ناترازی 
و خاموشــی های زمستان ســال گذشته رقم 
خورد، اما حالا خبرهایی به گوش می رسد که 
از موفقیت وزارت نفــت در برنامه ریزی برای 
این مســاله خبر می دهد، بــرای مثال میدان 
گازی پــارس جنوبی که نزدیک به 70 درصد 
گاز مصرفی ایــران را در برمی گیرد،  اکنون با 
حداکثر توان تولید آماده است تا گاز مصرفی 
کشور را تامین کند.مدیرعامل شرکت نفت و 
گاز پارس نیز اعلام کرد که عملیات تعمیرات 
اساسی سکوهای پارس جنوبی تمام شده است 
و برای تولید روزانه گاز به میزان 700 میلیون 
مترمکعب در زمســتان امسال آمادگی وجود 
دارد و این تولید از ۳7 ســکوی دریایی پارس 
جنوبی انجام خواهد شــد.افزایش مصرف گاز 
بخش خانگی که حالا به مرز 500 میلیون متر 

مکعب در روز رسیده، استفاده از سوخت مایع 
در نیروگاه های کشور را ناگزیر کرده است.وزیر 
نفت در روزهای گذشته از ذخیره سازی بیش 
از 2.8 میلیارد لیتر ســوخت مایع در مخازن 
نیروگاه هــا و صنایع عمده خبــر داد و اعلام 

کــرد: در زمینه فروش و صادرات فرآورده های 
نفتی به دلیــل تامین ذخایر و مصارف داخلی 
محدودیت هایی وجود داشــته است، اما از دو 
هفته آینده صادرات فرآورده ها از ســرگرفته 

خواهد شد.

مدیر دیسپچینگ شرکت ملی گاز هشدار داد

زنگ خطر افزایش مصرف گاز خانگی تا ۶۰۰ میلیون مترمکعب در روز

مهندس ناصــر تقی زاده، مدیرعامل شــرکت 
معدنی و صنعتی چادرملو در گفت وگو با پردازش 
با اعلام این مطلب گفت: طبق این بررسی چنانچه 
از 100 درصد ظرفیت تولید فولاد استفاده گردد، 
باقیمانده ذخایر برای 14 ســال پاسخگو می باشد، 
در صورتی که از 85 درصد ظرفیت فولاد استفاده 
گردد، باقیمانده ذخایر برای 17 ســال می باشــد، 
در این محاسبات اســتفاده از 75 درصد ظرفیت 
تولید فولاد برای 21 سال و استفاده از 65 درصد 
ظرفیت فولاد برای 25 سال ذخایر موجود کشور 

پاسخگو خواهد بود. 
وی افزود: بررســی های انجام شده توسط یکی 
از مدیران ارشد و تحلیل گر مسائل معدنی، موضوع 
تامین سنگ آهن مورد نیاز صنایع فولاد کشور در 
دو حالت متصور اســت، در حالــت اول، با فرض 
اســتفاده از 80 درصد ظرفیت اسمی 55 میلیون 
تن، )یعنی 44 میلیون تن( سنگ آهن خام مورد 
نیاز 1۳0 میلیون تن است و به فرض عدم اکتشاف 
و اضافه نمودن ذخایر جدید قطعی، از سال 1404 
باقیمانده ذخایر حدود 20 سال سنگ آهن مصرفی 
صنایع فولاد با تولید 44 میلیون تن تامین خواهد 

شــد. در حالــت دوم، با فرض تمــام پارامترهای 
حالت اول و انجام اکتشــافات جدید به نحوی که 
ســالانه 1/5 درصد به ذخایر قطعی کشور اضافه 
گردد، باقیمانده ذخایر از سال 1404 به مدت 27 
سال، سنگ آهن مصرفی صنایع فولاد با تولید 44 

میلیون تن را تامین می نماید.
 به نظر کارشناس مزبور باتوجه به اینکه ذخایر 
قطعی کشــف شده طی دو سال حدود سه درصد 
رشــد داشــته اســت )از ۳/1 میلیارد تن به ۳/۳ 
میلیارد تن( احتمال اجرای این حالت وجود دارد. 
تقی زاده می گوید: در بررسی های انجام شده هیچ 
گزینه ای برای واردات به دلایل گوناگون که عمدتا 

به شرح ذیل می باشد، وجود ندارد.
1- مزیــت اصلــی زنجیــره تولید فــولاد در 
کشــور از ســنگ آهن داخلی به عنوان ماده اولیه 
مصرفی می باشــد که حدود 50 درصد ارزان تر از 

سنگ آهن های وارداتی است.
2- پراکندگی صنایع فولاد در کشور که عمدتا 
در مناطق ساحلی جنوب کشور نمی باشند. )طبق 
آمارهای اعلام شــده فقط 22 درصد صنایع فولاد 
نزدیک ســواحل آبی اســت(، لذا علاوه بر هزینه 

خرید بیشتر، مسائل مربوط به حمل و نقل دریایی 
و تاسیســات تخلیه و بارگیری در بنادر موجود و 
حمل و نقل ریلی از بنادر به نقاط مختلف کشــور 
پاســخگو نبوده که از تنگناها و مشکلات وارد ات 

می باشد.
بنابرایــن، صنایع فولاد به شــرح فوق، نه تنها 
قادر به واردات سنگ آهن در حجم زیاد نبوده، )به 
استثنای مجتمع های فولاد خوزستان و هرمزگان( 
برای ســایر صنایع فولاد کشــور قابــل توجه هم 
نمی باشــد. ضمن آنکه در برنامه های آتی توسعه 
صنایع فــولاد، احداث کارخانه های فولادســازی 
جدید در ســواحل جنوبی کشور با هدف صادرات 
در دستورکار شرکت های بزرگ، معدنی و صنعتی 
چادرملو، معدنی و صنعتی گل گهر و فولاد مبارکه 
قرار گرفته است.  این در حالی است که تولید 10 
میلیون تن فولاد با تامین ســنگ آهن مورد نیاز از 
محل واردات از کشــور استرالیا هدف گذاری شده 
است. لذا واردات ســنگ آهن، احداث تاسیسات 
زیربنایی و توسعه بنادر جزو برنامه های این طرح 

می باشد که در مراحل مقدماتی است. 
تقی زاده همچنیــن معتقد اســت، باتوجه به 
منابع و ذخایر معدنــی موجود، اجرای برنامه های 
اکتشافی تا حصول به ماده معدنی، می بایست در 
اولویت برنامه های توســعه معــادن قرار گیرد که 
خوشبختانه سال های اخیر اقدامات مفیدی در امر 

اکتشاف انجام گرفته است.
اجرای برنامه های توسعه اکتشاف

مدیرعامل شــرکت معدنی و صنعتی چادرملو 
موضوع ضرورت توســعه اکتشــاف معــدن را از 
ســال 1۳۹2 با هماهنگی وزارت صنعت، معدن و 
تجارت، سازمان زمین شناسی و اکتشافات معدنی 
را تا ســال 1۳۹7 حدود 250 هزار کیلومتر مربع 
و از نیمه دوم ســال 1۳۹7 بــا افزودن 400 هزار 
کیلومتر مربع در ۳0 اســتان کشور عملی نموده 

است.
به گفته او، مدیر امور اکتشافات ایمیدرو اخیرا 
از شناسایی 1700 محدوده امیدبخش معدنی به 
مســاحت 110080 کیلومتر مربــع خبر داده که 
طی آن تا نیمــه اول اســفند 1۳۹۹ فعالیت فاز 
شناســایی و پی جویی حدود 478۳4۳ کیلومتر 

مربع پهنه خاتمه یافته و آزاد شده است.
 از ایــن میزان حدود 66 هــزار کیلومتر مربع 
پهنه بــه بخش خصوصــی واگــذار و 12۳827 
کیلومتــر مربــع پهنه هم در حال کار اســت که 
باتوجــه به قوانین، پروانه اکتشــاف می بایســت 
توسط ســازمان های صنعت، معدن و تجارت هر 
استان برای ایمیدرو صادر گردد، لذا تاکنون برای 
4۹2 محدوده به مساحت ۳2120 کیلومتر مربع 

درخواست پروانه اکتشاف شده و مابقی محدوده ها 
به ســازمان مزبــور واگذار گردیده اســت. ضمنا 
تاکنون 6۳ پروانه اکتشاف در مواد معدنی مختلف، 
از جمله ســنگ آهن، به نام ایمیدرو و شرکت های 
تابعه صادر و کار عملیات اکتشاف در محدوده های 
دارای پروانه در حال پیگیری بوده و ۳0 محدوده 

هم در مرحله صدور پروانه می باشد.
مدیرعامل شــرکت معدنی و صنعتی چادرملو 
افزود: از اقدامات مهــم دیگری در جهت حمایت 
از بخش خصوصی و تشویق در اجرای برنامه های 
اکتشافی، تشــکیل کنسرســیومی مرکب از 12 
شــرکت بزرگ معدنــی و صنایع معدنی شــامل 
شــرکت های معدنی و صنعتی چادرملو، گل گهر، 
گهر زمین، صبانور، فولاد مبارکه، فولاد خوزستان، 

ذوب آهن  فولاد خراســان،  غدیرایرانیــان،  فولاد 
اصفهان، معادن و فلزات، پامیدکو و سرمایه گذاری 
امید بوده اســت که بــرای اولین بار اجرای چنین 
طرح عظیمــی را به عهده گرفته انــد، در مرحله 
اول حــدود 60 هــزار کیلومتر پهنــه در اختیار 
کنسرســیوم فوق قرار گرفتــه و مطالعات آن نیز 

شروع شده است.
تقی زاده، خاطرنشان کرد: به طور کلی در بخش 
اکتشــافات معدنی باتوجه به اینکه سرمایه گذاری 
در آن از ریســک بالایــی برخــوردار می باشــد، 
لذا دولت )ســازمان توسعه و نوســازی معادن و 
صنایــع معدنی ایــران( که منابــع مالی لازم هم 
در اختیار دارد، می بایســت در حوزه اکتشــاف، 
سرمایه گذاری و این ریسک را قبول نماید، ضمن 
آنکه سرمایه گذاران بخش خصوصی در معادن که 
با مشکلات و تنگناهایی نظیر اخذ حقوق و عوارض 
دولتی، بهره مالکانه، قیمت گذاری، تعرفه های بالا 
جهت صادرات مواد معدنی مواجه هستند، تمایلی 
به ســرمایه گذاری در طرح های توســعه اکتشاف 

معدنی را ندارند.
وی معتقد اســت، در جهت تامین منابع مالی 
داخل کشــور هم، بانک ها و سرمایه گذاران بخش 
خصوصی حضور چندانی در بخش اکتشــافات و 
بخش معادن را ندارند. البته معادن بزرگ کشــور 

در مقایســه با معادن کوچک از شــرایط بهتری 
برخــوردار بــوده و امکانات بیشــتری در جهت 

سرمایه گذاری های جدید دارا می باشند. 
مدیرعامل شــرکت معدنی و صنعتی چادرملو 
همچنیــن در ادامه، موضوع برگــزاری دوره های 
آموزشــی تخصصی کارکنان را یادآور شد و برخی 
از اقدامات انجام شــده در این زمینه را به شــرح 

ذیل اعلام کرد:
در محــل مجتمع معدنی صنعتــی چادرملو و 
با همکاری شــرکت های آســفالت طوس و آپادانا 
کاوش ایرانیــان )پیمانــکار عملیات اســتخراج و 
تولید کنســانتره ســنگ آهن(، در ســال 1۳۹۹ 
دوره هــای آموزشــی بــرای تعــداد 17۹۳ نفر 
معادل 200205 نفر ســاعت برگــزار گردید که 

 شــامل آموزش تبدیل ایــزو 18001-2017 به 
45001-2018 )ارزیابــی ریســک(، هیدرولیک 
مقدماتی، هیدرولیک پیشرفته و هیدرولیک جامع، 
روانــکاری و روان کننده ها، آموزش تخصصی بدو 

ورود پرســنل جدیــد واحدهــای ابــزار دقیق و 
پروسس، لوله، شیلنگ و اتصالات، مبانی و الزمات 
ISO ۹001:2015، اپراتــوری دامپتــراک بــلاز، 
آمــوزش قوانین و مقــررات راهنمایی و رانندگی، 
 ،PM 5، آموزشS نظام آراســتگی محیــط کار
سیستم دامپتراک کوماتســو HD 785، آموزش 
رانندگی تدافعی دامپتراک، آشنایی و نگهداری و 
استفاده از تایرهای راهســازی و معدنی و... بوده 

است.
تقــی زاده گفت: در مجتمــع صنعتی چادرملو 
در ســال 1۳۹۹ توســط پیمانکاران این مجتمع، 
بهره برداری گندله ســازی )پامیدکو(، بهره برداری 
فــولاد )آپکــو(، پیمانکار کارخانه احیا مســتقیم 
)فن آوران فولاد آبتین( و همچنین نیروگاه سیکل 
ترکیبی براساس برنامه های تنظیم شده دوره های 
آموزشــی برای تعداد 87۳ نفر بــه میزان 754۳ 
نفر ساعت برگزار گردیده است. شایان ذکر است، 
در ســال 1۳۹۹ تعداد 2710 نفر کارکنان شاغل 
در دفتر مرکزی، مجتمع هــای معدنی و صنعتی 
شرکت به میزان 28615/5  نفر ساعت دوره های 

آموزشی را در رشته های مربوطه طی نمودند.
در همان ســال نیز مانند ســال های گذشته و 
در جهت ارتباط با دانشــگاه ها، تعــداد 26 نفر از 
کارآموزان دانشــگاهی به مدت 588۳ نفر ساعت 
در مجتمع هــای معدنی و صنعتــی چادرملو در 
رشــته های معدن، مهندســی مکانیــک، مواد و 
متالورژی، مهندســی صنایع و شــیمی دوره های 

مربوطه را طی نمودند.

مهندس ناصر تقی زاده، مدیرعامل شرکت معدنی و صنعتی چادرملو:

ضـرورتی برای واردات سـنگ آهن نیسـت؛ 
اجرای اکتشـافات تا حصـول ماده معـدنی باید در اولویت باشـد

براساس بررسی های صورت گرفته توسط مشاور )فولاد تکنیک( و باتوجه به ذخایر 
موجود سنگ آهن و تامین نیازهای صنایع فولاد کشور در سال 1404 که به ظرفیت کامل 
55 میلیون تن خواهد رســید، میزان ذخیره قطعی سنگ آهن کشور به مقدار 3/300 
میلیون تن و مصرف تا پایان سال 1403 به مقدار 1/100 میلیون تن و باقیمانده ذخایر از 

سال 1404 به مقدار 2/200 میلیون تن پیش بینی گردیده است.

بررسی های انجام شده توسط یکی از مدیران ارشد و تحلیل گر مسائل معدنی، موضوع 
تامین ســنگ آهن مورد نیاز صنایع فولاد کشور در دو حالت متصور است؛ در حالت 
اول، با فرض اســتفاده از 80 درصد ظرفیت اسمی 55 میلیون تن، )یعنی 44 میلیون 
تن( ســنگ آهن خام مورد نیاز 130 میلیون تن است و به فرض عدم اکتشاف و اضافه 
نمودن ذخایر جدید قطعی، از ســال 1404 باقیمانده ذخایر حدود 20 سال سنگ آهن 

مصرفی صنایع فولاد با تولید 44 میلیون تن تامین خواهد شد


